
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-04-22, § 12 

 

 Tid Torsdagen den 22 april 2010 kl 16.30 – 16.50 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 3 maj  2010 

 
 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordföranden  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Göran Kindvall (M)  

Ulf Fridebäck (FP)   

Berit Kruse (S)  

Emilia Hagberg (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Per Hallberg (M)  

Anette Hellström (M)  

Burhan Yildiz (FP)  

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C)  

Maria Östberg Svanelind (S) tjänstgörande 

Bo Holmberg (S) tjänstgörande 

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 
Förhinder har anmälts av: ledamöterna Kenneth Nilsson (S) och Jari Visshed (S) samt 

  ersättarna Sebastian Carlsson (M) och Anders Alvebäck (M). 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektören Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra 

Nieto, Eva Olsson, Olle Cyrén, Åsa Wigfeldt och Monica Almquist samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 12 

Markanvisning för moské med tillhörande samlingslokaler inom 

fastigheten Kvarnberget 1 i Rinkeby till Islamiska förbundet i 

Järva 
Dnr E2009-511-01357 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anvisar mark för moské inom del av fastigheten 

 Kvarnberget 1 i Rinkeby till Islamiska förbundet i Järva och ger kontoret i 

 uppdrag att träffa markanvisningsavtal enligt förslaget i kontorets 

 tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden hemställer hos stadsbyggnadsnämnden om ändrad 

 detaljplan för området. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 7 april 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Ulf Fridebäck (FP), vice ordföranden 

 Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) och Emilia Hagberg (MP) föreslår att ärendet 

 avgörs idag. 

 

2)   Ann-Margarethe Livh (V) föreslår att ärendet återremittera enligt följande: 

 

 1 Exploateringsnämnden beslutar att återremittera ärendet 

 2 Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag som innehåller ett 

  övergripande förslag om bostäder, arbetsplatser, träffpunkter för ungdomar, 

  moské, mm för hela Södra Järva 

 3 Att uppdra åt förvaltningen att ha en dialog andra muslimska församlingar på 

  Södra Järva så att samverkan kan ske om framtida moskébyggen samt  

  därefter anförs följande: 

 

 

 I stadsdelen Rinkeby finns fem muslimska församlingar. En av dem, Islamiska 

 förbundet i Järva, har fått markanvisning för att bygga en moské på platsen där 

 Rinkebys före detta förvaltningshus låg. Varför just Islamiska förbundet och 

 ingen annan församling fått markanvisningen framgår inte av ärendet. Det 

 framgår inte heller varför Islamiska förbundet, till skillnad från de andra 

 församlingarna, vägrar att samverka med andra församlingar om ett framtida 

 moskébygge.  

 

 Rinkeby är en stadsdel som snabbt utarmas. När förvaltningshuset revs 

 och Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan lades ner försvann flera hundra 

 arbetsplatser. Det har i sin tur resulterat i att affärernas kundunderlag har 

 halverats och merparten av dem står inför konkurs. Inom kort kan hela Rinkeby 

 galleria vara tom. Det saknas träffpunkter för ungdomar och det finns ett 



  

 skriande behov av bostäder för unga som inte kan flytta hemifrån. 

 Medborgarkontoret har förlorat resurser någon kvinnoverksamhet, dit kvinnor 

 med olika bakgrund är välkomna, finns inte längre. 

 

 Rinkeby är i akut behov av arbetsplatser, ungdomsbostäder och träffpunk ter för 

 ungdomar och kvinnor. I ärendet finns inte redovisat varför man prioriterar att 

 bygga moské på en stor attraktiv tomt nära centrum framför andra angelägna 

 byggprojekt. Det finns heller ingen konsekvensanalys av vilken påverkan en 

 moské för 3000-4000 personer får för en liten stadsdel som är en 

 kvadratkilometer stor. På Järvafältet och i Västerort bor många muslimer och det 

 finns troligen ett stort behov av en stor moské för hela Västerort eller möjligtvis 

 några mindre moskéer i flera stadsdelar.  Men ärendet saknar en seriös analys av 

 muslimernas behov av bönelokaler på Järvafältet och i Västerort. Behövs en stor 

 moské eller flera mindre?   

 

 Det dåligt underbyggda och odemokratiskt hanterade ärendet har gett upphov till 

 motsättningar mellan olika religiösa grupper i området och mellan olika 

 muslimska församlingar. 

 

 Vi är övertygade om att det behövs en moské på Järvafältet och/eller på andra 

 platser i Västerort. Men dialogen om ett moskébygge ska föras de som är 

 berörda av frågan. Varför har man en så kallad Järvadialog om man fördrar att 

 göra populistiska uttalande i Dagens Nyheter i stället för att ha en dialog med de 

 som berörs av frågan, i första hand Rinkebyborna de muslimska församlingarna i 

 Rinkeby.  

 

Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer det framlagda förslaget att återremittera 

ärendet mot förslaget att avgöra ärendet i dag och finner att nämnden beslutar att 

avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 

Ann-Margarethe Livh (V) deltar inte i följande beslut. 

 

Därefter framlagda förslag till beslut 

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Ulf Fridebäck (FP) och Emilia Hagberg 

 (MP) föreslår (se beslutet). 

 

 

 

 

1)  Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) föreslår följande:  

 

 1 Exploateringsnämnden bifaller kontorets förslag till beslut samt 

  därutöver anförs följande: 

 

 

 Vi socialdemokrater ser positivt på planerna att bygga en moské i Rinkeby. Det 

 är viktigt att varje trossamfund har en fridfull plats att utöva sin religion, att be 

 på. Det skall vara en plats där alla känner gemenskap och där ingen känner sig 

 utesluten. Rinkeby och den platsen kontoret vill anvisa är en lämplig plats för en 

 sådan byggnation. 

 



  

 Tomtmarken i Stockholm är värdefull utifrån det stora behovet att tillse 

 stockholmare med bostäder och arbetsplatser. Därför måste nämnden vara 

 mycket noggrann vid alla markanvisningar, även för religiösa byggnader. 

 Nämnden ser en fördel i att den moskén som byggs i Rinkeby, om möjligt kan 

 bli, ett kyrkorum för alla muslimer. 

 

Beslutsgång  

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer de framlagda besluten mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag 

om återremiss.  

 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


